
Dronten 25 april 2023 

Aan de griffier, statenleden en de fracties van de politieke partijen in Flevoland, 

Graag willen wij  uw aandacht vragen voor ontwikkelingen in en rondom het gebied Roggebotzand, 

ten noordoosten van Dronten.  

Als agrarische bedrijven aan de noordkant van de Roggebotweg ervaren we een toenemende mate 

van overlast van reeën op onze percelen. Dit wordt met name veroorzaakt door het toenemende 

recreatieve gebruik in het bosgebied van Roggebotzand.  

Het Roggebotzand is niet zomaar een bosgebied in Flevoland. Het betreft een stiltegebied met een 

beschermde status en waar het “nee tenzij” principe op van toepassing is hetgeen impliceert in een 

uiterste geval mag het worden aangetast tenzij het echt niet anders kan. Het is een taak voor de 

provincie om hierop toezicht te houden en te zorgen dat in de stiltegebieden de rust behouden blijft. 

In het verleden is er door bevoegd gezag (gemeente Dronten) dan ook op gewezen dat er geen 

recreatieve activiteiten mogen worden ontplooid nabij het stiltegebied ter voorkoming van 

verkeersaantrekkende werking. De recreatieve ontwikkelingen horen meer in de Oostrandzone langs 

de Stobbenweg en Spijkweg. Daar is ook ruimte voor de aanleg van een mountainbike route. 

Meermalen is er door de aangrenzende ondernemers op gewezen dat  Staatsbosbeheer het allemaal 

niet zo nauw neemt met de regels voor het stiltegebied maar zelfs ......  van de provincie gaat niet 

over tot een handhaving voor de natuur.  De afgelopen jaren is er door het gehele stiltegebied van 

Roggebotzand de mountainbike route steeds verder aangelegd. Wat eerst begon als een lokaal 

initiatief is inmiddels uitgegroeid tot een route die volgens de ANWB landelijk op nummer 11 staat. 

Uit onderzoek door de populaire sportapp Strava blijkt dat Roggebotzand vorig jaar 37.000 keer is 

bezocht door bikers die deze app gebruiken (bron omroep Flevoland 4 april 2023). In werkelijkheid 

zal het dus om een veelvoud van dit aantal gaan want niet iedereen gebruikt deze app. Hiermee zijn 

er een paar duizend bezoekers per week, in weekend extreem druk maar eigenlijk gaat het elke dag 

door. Een constante beweging in het bos waar dieren van schrikken. Weet niet of u zelf wel eens op 

een pad hebt gelopen waar om de paar minuten een mountainbiker langs komt maar de overige 

bosgebruikers, wandelaars met of zonder een hond en ruiters vermijden die routes wel veel liever. 

Hierdoor neemt de intensiteit in het gehele bos toe want de andere gebruikers zoeken de randen van 

het bosgebied, langs de dijk, op om toch even lekker ongestoord te kunnen lopen.  

Het gevolg van dit alles is dat met name de reeën geen rust meer hebben in het bos en onze akkers 

in steeds grotere aantallen bezoeken. De maatregelen die we moeten treffen volgens richtlijn Bij 12 

om de schade te voorkomen kosten ons veel tijd, geld en energie maar zijn ook niet altijd uitvoerbaar 

omdat we ook werkzaamheden moeten kunnen verrichtten op de percelen. Diverse klachten zijn er 

bij ons al ontvangen omdat er een knalapparaat aanstond (voorschrift uit Bij 12). Tevens heeft een 

tulpenteler bij een van ons al aangegeven niet meer terug te willen komen vanwege de ontstane 

schade aan zijn gewas. Tijdens de bijeenkomst over gedoogzones voor het edelhert op 28 juni 2022 

door de provincie hebben we al aangegeven dat gedoogzones aanwijzen pas aan de orde kan zijn als 

de dieren eerst in de natuurgebieden voldoende leefruimte en rust krijgen. Waar het eerder om een 

paar foeragerende dieren ging liepen er dit voorjaar veel meer dan dertig reeën op onze akkers. Een 



onacceptabel aantal dieren waardoor we voor het eerst midden op onze akkers een hoogzit moesten 

gaan plaatsen voor afschot. Zo’n noodmaatregel willen we eigenlijk niet nogmaals gebruiken. 

Heb als bijlage I de kaart van het stiltegebied toegevoegd en in bijlage II de kaart waarop de route 

staat van de mountainbikers in Roggebotzand. Zoals u kunt zien crossen ze door een groot gedeelte 

van het stiltegebied. Tevens ontvangt u als bijlage III een gedeelte van het onderzoek zoals gedaan 

door de randstedelijke rekenkamer in 2019. We hadden toen het stilste gebied van al de betrokken 

provincies maar er was wel 78% achteruitgang van het totale areaal. Door een grote toename van 

verkeer (veel mountainbikers komen per auto naar het bos) zal er naar verwachting niet veel meer 

overblijven van het resterende stiltegebied Roggebotzand. Naar aanleiding van onze meldingen in 

2019 en later kwam er wel een mooi PR verhaal van de beheerder en toezichthouder maar helaas 

geen actie om de ingeslagen weg te wijzigen, zie bijlage IV. 

Ons verzoek aan de provinciale statenleden is om de situatie weer in normale proporties terug te 

krijgen en de eigenaar Staatsbosbeheer aan te spreken op zijn verantwoordelijkheid. Dit stiltegebied 

is uniek en moeten we koesteren. Geef dieren voldoende ruimte en rust in dit aangewezen gebied en 

matig het beleid voor de recreatie. Hoe verzin je het om in een stiltegebied een route aan te leggen 

door het gehele natuurgebied met als doel om in de top 10 van Nederland te komen. Dit past toch 

niet met de doelstelling van een natuurorganisatie. Het moet er toch niet gaan om financieel gewin* 

of populariteit te behalen bij één specifieke groep en de natuur verkwanselen. Afgelopen winter is er 

dichtbij onze bedrijven een onverhard wandelpad met een grote kraan en shovel omgetoverd tot het 

route a la “Parijs-Roubaix” volgens de website van stichting Roggebotzand. Hierop is verzocht aan de 

omgevingsdienst om in te grijpen. Als reactie ontvingen we dat er onderhoud nodig is aan bestaande 

paden ? De krant staat er vol mee dat het slecht gaat met de natuur en vooral van de agrariërs wordt 

een grote bijdrage verwacht om onze natuur te redden maar wat mogen we verwachten van onze 

natuurbeheerders of toezichthouders op naleving van een goede zorg op onze natuur. Het kan niet 

zo zijn dat wij als aangrenzende grondeigenaren in een gedoogzone worden gedrukt en de financiële 

nadelen moeten ondervinden van dit schimmige beleid.  

Wij vinden het van belang om u, Provinciale Staten op de hoogte te stellen van deze situatie. Wij 

hopen dat u met ons van mening bent dat in een stiltegebied de natuur op één behoort te staan en 

waarbij de recreatie een bescheiden regionale rol krijgt met ruimte voor iedere doelgroep. In ieder 

geval kan het beleid en regels voor een stiltegebied niet zomaar eenzijdig worden gewijzigd. Wij 

hopen van harte dat u onze zorgen deelt en op de agenda zet om binnen Provinciale Staten het 

bestaande beleid te toetsen aan de regels en natuuropgave binnen het stiltegebied Roggebotzand. 

Vernemen uiteraard graag als er vanuit uw zijde nog vragen zijn. 

Met vriendelijke groet, 

*(de mountainbike paden worden zonder bijdrage van Staatsbosbeheer onderhouden en aangelegd door stichting Roggebotzand. Zonder 

de wettelijk vereiste provinciale ontheffing die geldt voor de werkzaamheden in stiltegebieden wordt in het Roggebotzand regelmatig 

gebruik gemaakt van zwaar materiaal om weer nieuwe attracties toe te voegen, zie verder op www.roggebotzand.org ) 

http://www.roggebotzand.org/


Bijlagen : 

Bijlage I : Stiltegebied Roggebotzand 

Bijlage II : Mountainbike route Roggebotzand 



Bijlage III : Onderzoek Rekenkamer naar Stiltegebieden maart 2019 



Bijlage IV 

Gedeputeerde Cora Smelik  

Provincie wijst delen van 

Roggebotzand aan als stiltegebied 
De Drontenaar : za 4 dec 2021 

DRONTEN - De provincie Flevoland vraagt door middel van QR-codes bij delen 
van Roggebotzand om stilte. Deze gebieden zijn aangewezen als 
‘stiltegebieden’. 

Behalve om Roggebotzand gaat het ook om delen van het Kuinderbos en 
Horsterwold. De provincie werkt hierin samen met Staatsbosbeheer, de eigenaar van 
deze gebieden. De QR-codes komen op borden bij de ingangen van de 
stiltegebieden en verwijzen naar een internetpagina. 

Cora Smelik, gedeputeerde, is blij met de aandacht voor stilte: „Flevoland wil zich 
blijven onderscheiden met de kwaliteiten rust, ruimte en groen. En rust ontstaat ook 
door de afwezigheid van geluid. Daarom is het zo belangrijk dat we de stiltegebieden 
in onze provincie koesteren en beschermen.” 


